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Saksframlegg og innstillinger til Engerdal fjellstyres møte 09.06.20. 

 

 

Sak 21.20 Ark 012.1  
Godkjenning av innkalling og sakliste for møtet. 

 

Sak 22.20 Ark 012.1  
Godkjenning av møtereferat fra møtet den 28. april 2020.  

 

Sak 23.20 Ark 612 Saksbeh.: BJoh/OOps 
Elgjakta 2020: fastsettelse av Lokale bestemmelser og rammer.  

 

Saksdokumenter vedlagt: 
-  Lokale bestemmelser angående elgjakta på statsallmenningen i Engerdal 2020.  
- Bestandsplan 2018 – 2021. 

 

Bakgrunn:  

Statsallmenningen i Engerdal er delt opp i 31 jaktfelt på 4-års kontraktsperioder, høsten 2020 
er tredje året i inneværende periode. Det må vedtas rammer for kvoter og lokale bestemmelser 
for elgjakta 2020. Prisene for elgjakta i perioden 2018-2021 er allerede bestemt ved en 
prismatrisme og den skal følge lønnsutviklingsindeksen fra Norges Fjellstyresamband. For 
2019 var prisen kr 77,10,- pr kg og grunnavgiften var kr 2810,-.  

 

Resultater fra jakta 2019: 

Høsten 2019 var tildelt elgkvote i ordinær jakt på 131 elger (131 i 2018) og en 
tilleggsdyrkvote på 18 elger. Det ble felt 123 elger (116 felt i 2018), noe som gir en 
fellingsprosent på 87,8 % (85,3 % i 2018). Av disse var 9 felt som tilleggsdyr. Jaktinnsatsen 
blant jegerne var som vanlig god og økningen i fellingsprosenten kan forklares noe med at 
dette var andre året etter trekking og jaktlaga har blitt mer kjent i terrengene. Prosentvis 
fordeling av felte dyr, biologisk alder i 2019: Voksen ku 18,7 %, voksen okse 18,7 %, ungdyr 
ku 8,9 %, ungdyr okse 14,6 %, kukalv 19,5 % og oksekalv 19,5 %.  Totalt felte hanndyr 65 
stk. = 52,8 %, felte hunndyr 58 stk. = 48,3 %. Det ble felt 2 piggokser som var over 130 kg og 
det ble felt 2 kuer under 130 kg. For jegerne og i forhold til avskytningsmodell i 
bestandsplanen går disse eldre dyrene som fjordyr, men i fellingsstatistikken blir alle dyr ført 
etter korrekt biologisk alder. Det ble feilfelt 5 voksne kuer og 5 voksne okser. Det var 
unormalt mange feilfelte okser, mens det for kuer var som sist høst. Det mest urovekkende 
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etter høstens jakt var antallet små kalver under 50 kg, hele 15 kalver var under 50 kg og 
minste var under 15 kg. Av de 15 kalvene var 13 kukalver.    
 
 

 
Figur 3:  Utviklingen i tildelt kvote og felt elg på statsallmenningen i Engerdal fra 1977 – 2019. 
 
Fra høsten 2018 var det en forandring i føring av sett elgskjemaene. Alle elgobservasjoner 
skulle føres opp selv om naboposten har sett den samme elgen tidligere på dagen. Tidligere 
var det slik at en elgobservasjon bare skulle føres en gang når man antok det var den samme 
elgen som gikk forbi postlinja. Dette medfører at sett elg tallene ikke er sammenlignbare med 
foregående år, før vi får en lengre tidsserie med den nye metodikken for «sett elg»-data. Inntil 
det skjer kan man følge med på antall dagsverk pr felt elg og den har gått ned fra 20,8 i 2018 
til 19,6 dagsverk pr felt elg i 2019. Noe av grunnen til det store antallet små kalver sist høst 
kan vær den lange snørike vinteren som var i 2018, etterfulgt av en tørkesommer som gjorde 
at kuene var i dårlig kondisjon når høsten kom. Vinteren 2019 var bra for elgen i forhold til 
snøforholdene, men det ble likevel mange små kalver på høsten selv om sommeren 2019 
hadde bra beiteforhold.    
Tvillingkalvandelen er fortsatt lav i våre områder. Forholdet ku pr okse har variert forholdsvis 
mye siste årene og fortsetter variere. Sør for Drevsjø var det 1,5 ku pr okse, mens det øst/vest 
for Femund har steget fra 1,1 til 1,8 ku pr okse ut ifra sett elg tallene. Målsettingen er å 
stabilisere elgbestanden i forhold til bestandsplanens målsettinger for perioden 2018-2021.   
 

 
Tabell 4: Nøkkeltall fra sett-elg skjemaene, 2009- 2019, for statsallmenningen i Engerdal  

 
 
Årstall 

 
2009 

 
2010 

 
2011 

 
2012 2013 

 
2014 

 
2015 

 
2016 

 
2017 

 
2018 

 
2019 

Sett elg pr. dagsverk 0,44 0,37 0,37 0,37 0,41 0,43 0,43 0,47 0,47 0,57 0,68 
Forholdet ku pr. Okse 1,4 1,5 1,6 1,8 1,7 1,6 1,7 1,2 1,5 1,4 1,6 
Sett kalv pr. kalvku 1,1 1,3 1,2 1,2 1,1 1,1 1,2 1,1 1,1 1,1 1,2 
Antall dagsverk pr. felt elg 16,4 15,6 19,2 18,1 18,6 21,9 19,9 20,2 17,4 20,8 19,6 

 
 
I 2019 var grunnavgiften for alle dyregrupper kr 2810,-, mens pris pr kg kjøtt for alle 
dyregrupper var kr 77,10,-. Kalv under 50 kg, ungdyr under 90 kg, voksne dyr under 110 kg 
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var gratis. Antall kilo elgkjøtt 2019 var 14 590 kg (13 853 kg i 2018). Samlet inntekt fra 
storviltjakta 2019 (elg, rådyr og bever) ble kr 1 327 297,- (kr 1 234 187,- i 2018).  
 
 

Målsetting i gjeldende bestandsplan:  

I bestandsplanen for perioden 2018 – 2021 er de konkrete målene følgende for 
statsallmenningen (viltstellområde III): 

 Man ønsker en elgstamme som balanserer med et årlig uttak på 110 – 135 elger pr. år. 

 For områdene sør for Drevsjø er målet å ha en stamme som balanserer med et uttak på 
65 – 80 dyr pr. år. 

 For områdene nord for Drevsjø (NØR elgregion) er målet å ha en stamme som 
balanserer med et uttak på 45 – 60 dyr pr. år. 

 Når det gjelder stammens kjønnssammensetning er målet å ha en ku/okseandel på 1,2 
– 1,5 kyr pr. okse (fig 4) 

 For statsallmenningen er det et mål å redusere presset på vinterbeitene, men samtidig 
beholde en produktiv elgstamme som gir et størst mulig antall kilo kjøtt/år. 

 

Administrasjonens vurdering. 

Som presentert innledningsvis fører den nye instruksen for føring av sett elg til at tallene for 
sett elg pr. dag ikke er sammenlignbare med tidligere år. Inntrykket fra høstens jakt er 
stabil/litt økende bestand i Elvdalen, ellers sør for Drevsjø ingen store forandringer. Øst for 
Femund er det området med minst elg og dårligst beitegrunnlag sommerstid. I Sømådalen har 
det vært en økning i bestanden siste årene. Vinterstid står det mye elg i områder som er hardt 
beita over flere år og det ble funnet 3 døde elger på et mindre område rundt Trolltjønnåsen i 
vinter. Her er derfor vurderingen at kvotene bør økes.  Målsettingen er en stabil elgstamme 
slik at en unngår ”jojo effekt”, dvs at elgstammen går mye opp og ned på kort tid.  

En annen faktor som påvirker tilgangen på beite for elg er skogbruket. En stor del av 
statsallmenningen er lavproduktive områder. Fjellstyret er godt kjent med avvirkningene på 
statsallmenningen i et historisk perspektiv. Etter år 2000 har avvirkningene jevnt over vært 
lavere enn før årtusenskiftet (med unntak av årene 2015 og 2016). Inntrykket er at dette også 
har begrenset tilgangen på bra beite for elgen.  

For området sør for Drevsjø var ku pr okseforholdet ut i fra sett elg tallene 1,5 ku pr okse og 
ut fra den godkjente bestandsplanen skal det brukes avskytingsmodell 2. Øst/vest for Femund 
var ku/okse forholdet i 2018  1,1 ku pr okse, dette har økt for 2019 til 1,8 ku pr okse og ifølge 
bestandsplanen skal det da brukes avskytingsmodell 1 i dette området.                            

 

Modell 1: - Benyttes når ku/okseforholdet er over 1,5 kyr pr. okse 

Maksimum  15 % eldre ku over 130 kg 
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Maksimum 20 % 1 1/2 år okse/eldre okse 
Minimum  65 % kalv/kvige og eldre ku t.o.m. 130 kg.  Av dette skal minimum 30 % av  
uttaket være kalv (kommunal målsetting). 
Årskalv/kvige kan felles isteden for eldre dyr. Årskalv under 50 kg, ungdyr under 90 kg, ku 
og okse under 110 kg er gratis og teller ikke på jaktlagets kvote. 
 

Modell 2: - Benyttes når ku/okseforholdet er under 1,5 kyr pr. okse 

Maksimum  15 % eldre ku over 130 kg 
Maksimum 20 % eldre okse over 130 kg 
Minimum 65 % kalv/ungdyr og eldre dyr t.o.m. 130 kg. Av dette skal minimum 30 % av 
uttaket være kalv (kommunal målsetting). 
Årskalv/ungdyr kan felles isteden for eldre dyr. Årskalv under 50 kg, ungdyr under 90 kg, ku 
og okse under 110 kg er gratis og teller ikke på jaktlagets kvote. 
 

Dette betyr at for jaktlagene nord for Drevsjø vil alle okser 1,5 år og eldre regnes som voksne 
hanndyr. Sist gang en hadde tilsvarende forhold var i 2016. Da ble det visse reaksjoner og 
noen jaktlag klagde på manglende informasjon i forkant av tildelingen. I år er det gått ut 
informasjon om dette forhold til alle jaktledere etter at statistikk for siste jaktår var 
sammenstilt.  

Det er mange ulike syn og meninger om elgforvaltning. Det er også flere måter å forvalte en 
elgbestand på. Uansett er et høyt ku/okseforhold uttrykk for en lav andel okser i bestanden. 
Med de utfordringer som ligger i gjennomgående lave vekter på statsallmenningen, er det all 
grunn til å ta dette på alvor. Et annet moment er nåværende målsetting om å øke andelen 
større okser i bestanden. Også her er det flere veier som fører fram, men uansett hvordan en 
vrir og vender på det, kommer en ikke utenom å rette avskytingen mot yngre okser.    

Administrasjonen legger opp til (tilnærmet) samme avskyting som i 2019. Kvote sør for 
Drevsjø foreslås til 71 dyr + 10 tilleggsdyr (71 i 2018 + 10 tilleggsdyr). Nord for Drevsjø 
foreslås kvoten til 62 dyr + 8 tilleggsdyr (60 i 2018 + 8 tilleggsdyr). Samlet gir dette en 
ordinær kvote på 133 elger + 18 tilleggsdyr. Ordningen med tilleggsdyr er foreslått 
gjennomført som tidligere år som en avlysningsjakt, når tilleggskvota er fylt stoppes jakta.  
Ordningen er bra for å øke uttaket i de terrengene med mye elg. 

Bestandsplanen for Nord-Østerdal-Røros elgregion har en målsetting om en årlig kvote på 70 
elg øst og vest for Femund. Forslaget her ligger under dette, men resterende kvote samt elg 
som ikke har blitt felt i ordinær jakt på dette området kan bli jaktet på i vinterbeiteområdene 
ved Elgå 1. – 23. desember om det blir mye snø og elgen kommer trekkende til Femundslia 
før jul.   

Grunnet dårlig tilgjengelighet gis jaktfelt Femundsmarka nord 50 % reduksjon i pris på 
elgjakta som tidligere år.  
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Priser ved feilfelling: 

Ved feilfelling av voksne dyr mellom 130-165 kg betales det en avgift på kr 30,- pr kilo for 
hele dyret. For voksne dyr over 165 kg betales det en avgift på kr 40,- pr kilo for hele dyret. 
Dette er samme priser som foregående år. Ved felling av liten okse hvor antallet takker maksimum 
kan være 3 på den ene siden og det blir felt en okse hvor antallet takker er 4 på denne siden, straffes 
med et gebyr på 4000,- kr for den ekstra takken på den siden med minst takker. Påfølgende takker på 
den siden med minst takker straffes med et gebyr på 3000,- kr pr takk, i tillegg kan fjellstyret inndra 
geviret. Når det gjelder prisene ved feilfelling kan det være hensiktsmessig å se over disse 
jevnlig under planperioden. Dette for lettere å kunne ta grep om man ser at omfanget av 
feilskytinger medfører problemer for å oppnå målsettingene i planen.  

 

Div. bestemmelser 

Det legges opp til å videreføre samme gevirregler som sist høst. Piggokser godkjennes som 
ungdyr uansett alder/kg på dyret. Andelen eldre okse på 20% tas ut med en halvdel okser (mindre 
okser) der antallet takker kan være maksimum 3 på den ene siden. Den andre halvdelen av eldre okse 
tas ut som frie dyr, dvs ingen begrensninger i antall takker. I visse år tidligere har det vært tilfeller 
der det ble felt eldre okser som allerede hadde mistet gevirene. Administrasjonen ser ikke 
nødvendigheten av å regulere dette på noe vis, men kommer til å presisere ovenfor jaktlagene 
i forkant av jakta, at det er feilskyting hvis en med overlegg skyter en gevirløs eldre elgokse 
om ungdyr.  

Okse og kuer 2,5 år og eldre med slaktevekt t.o.m. 130 kg regnes som ungdyr for jaktlagene.  

 

Jakttid: 

Miljødirektoratet har fastsatt nye jakttider fra 1. april 2017 og jakttidsrammen for elg er nå fra 
25.09 – 23.12. Fjellstyret har dermed muligheten til å tilby elgjakt frem til jul dersom de 
ønsker, men administrasjonen legger likevel opp til ordinær jakttid f.o.m. 25.09 t.o.m. 31.11 
som i fjor. Hvis det kommer trekkelg av betydning til Elgådistriktet før jul legges det opp til 
desemberjakt i dette området. Dette er imidlertid da ei jakt helt i fjellstyrets regi. 

 

Lokale bestemmelser angående elgjakt på statsallmenningen i Engerdal 2020: 

Forslag til lokale bestemmelsene ligger vedlagt saken i sin helhet. Her har man forsøkt å få 
med alle aktuelle lokale bestemmelser for jakta, i samsvar med det som er nevnt i 
saksframstilling og dagens bestandssituasjon. Alle jaktlag får tilsendt de lokale 
bestemmelsene. Det er derfor viktig at alle ting av betydning for årets jakt er tatt med.  

Det er foreslått noen endringer i lokale bestemmelser i forhold til tidligere år: 

- Priser er økt med 3,2 %, noe som tilsvarer lønnsutviklingen hos fjellstyrene. Dette i 
henhold til vedtak gjort ved inngangen til denne 4-årsperioden.  

- Økning i straffereaksjon ved feilfelling av mindre okse.  
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- Ordningen med deponeringsplasser for slakteavfall er under revurdering som følge av 
nye bestemmelser. Det er kommunen som er ansvarlig for å etablere godkjent 
deponeringsordning, og det jobbes med å finne en praktisk løsning på dette.  

Utover dette er teksten i lokale bestemmelser uendret.  

 

Prissetting. 

Jaktlagenes kostnad knyttet til elgjakta er knyttet til fire forhold: 

- Det betales en grunnavgift pr dyr på forhånd. 
- Det betales en pris pr kg etter endt jakt og dyr er kontrollveid.  
- Kommunal fellingsavgift. Det praktiseres slik at fjellstyret krever inn denne fra alle 

jaktlag i viltstellområdet. Vi betaler så denne samlet inn til kommunen.  
- Det betales straffegebyr ved feilskyting. 

Sluttregningen til jaktlagene er derfor antall kg kjøtt multiplisert med indeksjustert kilopris. 
Det gjøres så fratrekk for allerede betalt grunnavgift. I tillegg kommer kommunal 
fellingsavgift samt betaling ihht vedtatte straffereaksjoner ved evt feilskyting. Jaktlagenes leie 
av elgtrekk tas også med i sluttfakturaen, sammen med evt leie av fjellstyrets koier.  

Dersom jaktlaget har skutt dyr under vedtatte vektgrenser («gratisdyr») som de velger å ta på 
kvota, så får jaktlaget igjen grunnavgiften for dette dyret. 

For den 4-årsperioden som vi har lagt bak oss har altså fjellstyret hatt et prissystem med fast 
pris pr kg kjøtt. Denne ble satt ved inngangen til perioden, med bestemmelse om at det skulle 
skje en årlig indeksregulering basert på lønnsutviklingen hos fjellstyrene. Dette etter 
anbefaling fra NFS. Opplegget med slike årlige justeringer har fungert bra og foreslås 
videreført. Kilosprisen for 2020 blir etter indeksregulering kr 79,60. 

Videre foreslås det å videreføre ordningen med at kalver under 50 kg, ungdyr under 90 kg, 
okser og kuer under 110 kg, er gratis. De belastes ikke lagets kvote med mindre laget selv vil 
det.  
 
Grunnavgift pr dyr (alle dyregrupper) foreslås satt til kr 2900,- i 2020, i tråd med 
indeksregulering pr kg. Prissettingen i grunnavgiften kan være et middel for å sikre at 
jakttrykket holdes oppe og at målsetningene i bestandsplanen oppnås raskere.  
 
Grunnet dårlig tilgjengelighet gis jaktfelt Femundsmarka nord 50 % reduksjon i pris på 
elgjakta som tidligere år.  
 

 

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Engerdal fjellstyre slutter seg til forslaget om elgkvote, priser, grunnavgift, jakttider 
samt øvrige ”Lokale bestemmelser angående elgjakta på statsallmenningen i Engerdal 
2020” 



  SAKSFRAMLEGG FJELLSTYREMØTE 09.06.20 

7 
 

2. Daglig leder gis som tidligere fullmakt til å fordele kvotene på hvert enkelt jaktfelt, 
samt avgjøre praktisk spørsmål knyttet til elgjakta fortløpende. 
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Sak 24.20 Ark 612 Saksbeh.: OOps 
Rådyrjakta 2020: Fastsettelse av kvoter og bestemmelser. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Bestandsplan for rådyr 2019 – 2023. 

 

Bakgrunn:  

Opplegget for rådyrjakt på statsallmenningen har siden 2017 blitt behandlet av Fjellstyrets 
styre. Forslag til opplegg for 2020 legges derfor fram for styret til behandling.  

Rådyrjakta på statsallmenningen i Engerdal er populær og det skytes relativt mange dyr, 
naturgrunnlaget tatt i betraktning. Fjellstyret har utarbeidet en egen bestandsplan som gjelder 
for perioden 2019-2023. Fjellstyret kan når som helst i planperioden justere planen, og 
dersom fjellstyret ønsker det kan den tas opp til ordinær behandling når som helst.  

Fjellstyrets gjennomgang og behandling av opplegget rundt rådyrjakta i fjor, resulterte i 
følgende vedtak: 

Opplegget med tildeling har stort sett vært likt de seinere åra, og kvoter er fastsatt ut fra 
avskytingsresultater og oppfatning av bestandsstørrelsen. Muligheten for rådyrjakt har blitt 
kunngjort på våren/forsommeren med søknadsfrist i juni. Tildeling har skjedd så fort som 
mulig etter søknadsfristen har gått ut. 

 

År Kvote Felt fellingsprosent 
2007 30/6 18/4 60 
2008 30/6 15/4 50 
2009 32/7 22/5 69 
2010 42/8 14/4 33 
2011 43/8 16/4 37 
2012 44/8 18/8* 41 
2013 56/8 29/5 52 
2014 69/12 40/9 58 
2015 90/15 47/13 52 
2016 78/13 46/13 59 
2017 80/15 29/12 49** 
2018 60/10 34/10 57 
2019 63/13 43/24 68 

 Tabellen viser tildelt kvote og fellinger for rådyrjakt for perioden 2007-2018. Tallene etter 
delingsstreken i kolonnen for Kvote og Felt viser tildelte bukkekort og fellinger av bukk under 
bukkejakta. *= mulig at tallet indikerer totalt felte bukk på hele jaktperioden. 
**=fellingsprosent beregnet ut fra at det ble solgt 59 kort og felt 29 dyr.   
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Krav om ettersøkshund og avlagt storviltprøve: 

De som driver jakt på rådyr skal ha tilgang på godkjent ettersøkshund.  Dette betyr at 
jeger/jaktlag må ha egen hund eller skriftlig avtale med andre som har hund som har bestått de 
påbudte prøver. Dette er et kriterie som er forhåndsannonsert.  I tillegg må alle som benytter 
kulevåpen ha avlagt skyteprøve/storviltprøven. (Krav om skyteprøve gjelder for bukkejakta 
10 august – 24 september, der det kun er tillat med rifle. Under ordinær jakt fra 25.september 
er det krav om avlagt storviltprøve dersom rifle benyttes). Dette er en del av de regler som 
ligger til grunn i gjeldende lovverk og tilhørende forskrifter. I tillegg følger det en rekke 
regler i forhold til oppbevaring og transport av våpen,   

For sesongen 2020 har Miljødirektoratet gjort unntak fra kravet om avlagt storviltprøve, slik 
at dersom du tok den i 2019 skal denne gjelde også i 2020. For personer som ikke avla prøve i 
2019, gjelder kravet om avlagt storviltprøve i år.  

  

Jakt på rådyrbukk 10 august – 24 sept. 

Samtlige som søker bukkejakt får tildelt jakt, men jakta stanses i det øyeblikket bukkekvota er 
felt. Fjellstyret har satt et tak på antallet som kan delta i denne jakta på 40 jegere. Dersom flere 
enn 40 personer søker om å få delta, gjøres det en loddtrekning. Informasjon om felt bukk må 
umiddelbart meldes til fjellstyret, som så videreformidler informasjon til øvrige jegerne via 
fjellstyrets hjemmeside. Tidligere har informasjon gått ut til jegere også via sms, men etter hvert 
har denne jakta blitt såpass populær at vi har valgt å gjøre daglige oppdateringer på 
hjemmesiden. Dette har fungert tilfredsstillende sett i forhold til at det ikke har skjedd 
overskyting. Det betales kr 450,- for tillatelse til å jakte bukk, så kr 450,- ved felling. 
Tradisjonelt er det en overvekt av innenbygdsboende som søker denne jakta. Jeger som skyter 
bukk har ikke hatt mulighet til å fortsette å delta i jakta på gjenværende kvote. Ei heller delta 
som «gjestejeger» sammen med andre.  

Tidligere års ordning med avlysningsjakt for bukkejakta ble videreført også i 2019, med den 
ordningen at det er satt et maksimum med 40 deltakende jegere. Fellingene blir innrapportert 
fortløpende og det ble felt 13 bukker i løpet av bukkejakta. 
 
 

Ordinær rådyrjakt 2. oktober – 23 desember.  

Den ordinære rådyrjakta omfatter jakt på alle kategorier av dyr. Opplegget har vært slik at 
fjellstyret har stimulert til felling av killinger ved at halvparten av prisen (d.v.s kr 400,-) blir 
tilbakebetalt dersom det framvises et killinghode. Fellingsprosenten har de 10 siste åra ligget 
mellom 33 og 69%, av en kvote på mellom 30 og 90 dyr. Dette er et uttrykk for at bestanden 
svinger en del i vårt området.   

Den ordinære rådyrjakta fordeles ved loddtrekning. En andel på 60 % av fellingstillatelsene 
forbeholdes innenbygdsboende. Såfremt det er søkere nok, kan ikke noen enkeltjeger tildeles 
mer enn en fellingstillatelse. 
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I ordinær jakt ble det solgt 50 kort. Jaktrapportene viser at det ble felt 9 rågeiter, 24 bukker 
(inkludert de som ble felt under bukkejakta), 10 killinger, samlet 43 rådyr (fellingsprosent på 
68 % (57 i 2018)).  
 
Priser:  
Prisene i  2019 var som følger: Råbukk kr 450 for å jakte, ytterligere kr 450 ved felling,-, 
ordinær rådyrjakt kr 800,-, killing tilbakebetalt kr 400,- ved felling. Fjellstyrets inntekt fra 
rådyrjakta var kr 57 750,-. 
 
Miljødirektoratet kan fastsette prisrammer for rådyrjakt i statsallmenninger dersom det er 
nødvendig. Så langt har det ikke vært slik, og fjellstyrene står relativt fritt til å sette pris.  

 
Andre forhold: 

Fjellstyret har ikke hatt egne ungdomskort eller egne kort for opplæringsjakt. Det er en 
mulighet fjellstyret har.   

 

Administrasjonens vurdering: 

Basert på observasjoner og tilbakemeldinger fra jegere hadde rådyrbestanden en økning fram 
til 2017. Den gode rådyrbestanden hadde nok sammenheng med privatpersoners foring 
vinterstid, flere relativt snille vintre, og en lav gaupebestand de siste årene. Vinteren 2018 
med de store snømengdene satte rådyrbestanden noe tilbake og det ble funnet flere døde 
rådyr, spesielt kalver som var helt utmagret. Mattilsynet har vedtatt en forskrift mot foring av 
hjortevilt grunnet CWD problematikken, men etter hvert ble det gitt dispensasjon av 
mattilsynet til foring av rådyr etter søknad og det reddet nok mange rådyr vinteren 2018. 
Vinteren 2019 var snill med rådyra, med mindre snø og ingen harde kuldeperioder og det ble 
en bra produksjon og godt med rådyr høsten 2019. Siste vinter har vært relativt lang, men det 
er ikke vært meldinger om utmagrede eller døde rådyr.  
 
I henhold til bestandsplan for rådyr 2019 – 2023, er målsettingen en bestand som tåler et årlig 
uttak på rundt 45 dyr pr år. Med unntak av vinteren 2017/18, har de siste åra vært gunstige for 
rådyra noe som har resultert i at bestanden er god. Det er allikevel en oppfatning at 
rådyrbestanden har gått noe ned sammenlignet med før vinteren 2017/2018.  

Statsallmenningen i Engerdal er marginal som rådyrhabitat i den forstand at naturforhold og 
klima ikke er de beste for rådyr. Dette gjør at naturlig dødelighet kan være høy i ugunstige 
vintre. Dette gjør i sin tur at det er vanskelig å legge opp en langsiktig avskytingsstrategi, da 
uforutsigbare miljøforhold kan ha mye større innvirkning på bestanden enn høsting. For rådyr 
i slike områder kan en derfor legge opp til en høy beskatning i gode år. Samtidig må en 
akseptere lav avskyting når bestanden er lav. Det er allikevel et mål å unngå «jo-jo-
forvaltning». 

Fjellstyret har ingen fast, systematisk metode for å registrere forekomst av rådyr. 
Oppfatningen av om bestanden er god, middels eller dårlig gjøres gjennom en 
helhetsvurdering av forekomst på jorder om våren, tilbakemeldinger fra jegere, forekomst på 
kjente foringsplasser (tidligere) og fjelloppsynets observasjoner gjennom året. Antall 
påkjørsler og predasjon tas også med i betrakning.   
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En mulig faktor som innvirker på bestandsstørrelsen i Engerdal er foring. Det har vært relativt 
vanlig å legge ut for til rådyr vinterstid. I forbindelse med at det er påvist skrantesjuke på elg 
og villrein, er det innørt en forskrift som forbyr utlegging av saltstein og foring av hjortevilt. 
Dette vil ramme rådyra i Engerdal og det er sannsynlig at det vil virke inn på 
vinteroverlevelsen. Dette vil i sin tur gi en lavere bestand, og det er ikke sikkert at de seinere 
åras avskyting kan opprettholdes i åra som kommer. Det er derfor viktig å følge med på 
bestandsutviklingen og sette kvoter etter anslått vårbestand.   

 

Opplegg med bukkejakt:  

Opplegget med bukkejakta har vært populært, og det har vært et økende antall jegere som har 
deltatt. Dette kan nok også skyldes at det har vært noen år med ganske mye rådyr. Ordningen 
har fungert tilfredsstillende sett i forhold til at det ikke har skjedd overskyting. At tilbudet er 
populært har medført at det blir flere jegere ute i terrenget. Jakten foregår som posteringsjakt 
ofte i kombinasjon med lokking. Det kan derfor på visse steder sitte flere som posterer i 
samme «stråk». Dette kan potensielt være problematisk i forhold til sikkerhet, men det er hele 
tiden en jegers ansvar å vurdere sikkerheten. Dette gjelder jo også i forhold til andre brukere 
av utmarka.  

En av fordelene med opplegget rundt bukkejakta er at flere får en mulighet til å bedrive jakt. 
Det er ulikt hvor mye hver enkelt jeger har mulighet til å legge ned av tid og ressurser i dette. 
For mange er det derfor ikke først og fremst det å felle et dyr som nødvendigvis betyr mest, 
men å ha muligheten til det.   

I og med alle har hatt mulighet til å delta er det unødvendig å operere med lag på bukkejakt. 
Inntrykket er at de som står oppført på lag står der i tilfelle det skulle bli aktuelt å bli med litt. 
Samme mulighet har en som enkeltjeger. Det er jegeren sjøl som bestemmer hvor mye en 
ønsker å bruke av tid på dette. Pris er selvfølgelig en faktor i dette bildet, men 
administrasjonens vurdering er at fjellstyrets priser er rimelige. De har dessuten ikke vært 
justert på flere år. Dersom det i visse områder er for mange jegere, er dette også en grunn for å 
ta bort lagsbegrepet ved bukkejakt.  

En del områder har en ordning at dersom jeger ikke skyter bukk, kan han delta på den 
ordinære rådyrjakta på valgfritt dyr. I og med vårt opplegg er en avlysningsjakt når vedtatt 
kvote er skutt, er ikke dette hensiktsmessig.  

Administrasjonens forslag innebærer at dagens ordning med jakt på rådyrbukk fra 10 august 
videreføres.   

 

Opplegget med ordinær rådyrjakt.  

For den ordinære rådyrjakta foreslås det i år to ulike alternativ:  

- Tildeling av kort etter søknad (som tidligere) 
- Som en avlysningsjakt.  
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For alternativet med å tildele jaktkort etter søknad foreslås det en kvote som er det samme 
som i 2019, nemlig 50 dyr. Dette er høyere enn målsetting i bestandsplan, men samtidig en 
betydelig reduksjon i forhold til 2016 og 2017. Dessuten er det ikke sannsynlig at en får en 
fellingsprosent på 100. Det er som nevnt tidligere slik at miljøforhold har stor innvirkning på 
rådyrene, og det bør derfor være forholdsvis høy avskyting i år med bra bestand. 
Kombinasjonen med foringsforbud og en streng vinter er bakgrunnen for at administrasjonen 
foreslår en reduksjon (både for den ordinære jakta og for bukkejakta) 

Ordningen med å stimulere til uttak av killinger i form av at en får tilbake halve prisen mot 
framvising av killinghode foreslås videreført. Dette stimulerer til uttak av ungdyr.  

Opplegget med kompiskort som ble innført i 2017 foreslås videreført. Dette innebærer at den 
som ikke har egen fellingstillatelse på rådyr kan delta sammen med annen jeger med slikt 
jaktkort. Kompiskort gir ikke rett til felling av eget dyr, men rett til å delta i jakt på og felling 
av annen jegers fellingstillatelse. Dette avløser tidligere ordning med jaktlag. Det legges opp 
til fritt salg av kompiskort. Dersom en har kompiskort er det tenkt at en kan jakte sammen 
med flere andre med gyldig fellingstillatelse. Dette kortet vil også kunne fungere som et 
«ungdomskort» for de som er i den alderen. Hensikten er også at en skal kunne jakte sammen 
med flere andre personer med kort.  

Det var et par negative responser på innføringen av «kompiskort», men etter enda en sesong 
med kortet virker det som flere ser fordelen med det. Det foreslås derfor at dette videreføres 
også i 2020 dersom alternativet med tildeling av kort etter søknad videreføres.  

Det andre alternativet er at den ordinære rådyrjakta ordnes som en avlysningsjakt. Forslagsvis 
kan en sette en kvote på 45 dyr som er ihht Bestandsplanen. Opplegget følger i store trekk 
opplegget med bukkejakta, med det unntak at antallet jegere ikke begrenses. Jegere som 
ønsker kort søker innen gitt frist. Tildeling av kort etter dette kan ikke skje, men det kan løses 
kompiskort som gir rett til å være med å jakte på andre jegeres kort. Det betales 50% av 
kortprisen før jakten tar til. Da vil opplegget med refundering av halvparten av kortprisen til 
de som skyter killing bli overflødig. Det må fortsatt framvises hode på killinger. For voksne 
dyr som meldes inn betales de resterende 50% av kortprisen ved felling. Fordelen med dette 
opplegget er at flere får en jaktmulighet, siden kompiskort forutsetter at du er med noen som 
har kort. Ulempen kan være at det skaper et «førstemann til mølla»-prinsipp som kan medføre 
at de som planlegger å jakte rådyr senere på høsten ikke har noen dyr å jakte på.    

 

 

Prisnivå:  

Hvis en sammenligner prisene for rådyrjakt i Engerdal med sammenlignbare områder og hos 
rettighetshavere med et visst samfunnsansvar (Statskog SF og kommuneskoger) i områder 
rundt oss, ser en at jakt i Engerdal er veldig rimelig. Sammenlignet med private områder i 
Østerdalen og Hedmark ellers er prisene hos oss omtrentlig halvparten av hva de er andre 
steder. Ikke dermed sagt at jakttilbudet er sammenlignbart, men en viss indikasjon gir dette. 
Administrasjonen har allikevel ikke foreslått å endre priser i år. Økonomisk har rådyrjakta fått 
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en større betydning og har kompensert litt for fjellstyrets sviktende inntekter knyttet til 
småviltjakt.   

Prisen for bukkejakt ble justert opp i 2019. Administrasjonen foreslår at pris for ordinær 
rådyrjakt justeres tilsvarende i år.  

 

Tildeling og salg. 

Det er tenkt slik at både bukkejakt og ordinær jakt utlyses på vår hjemmeside som tidligere år, 
med søknadsfrist. Dersom det er venteliste vil ledige kort fortløpende tildeles etter rangering 
på ventelista.   

 

Konklusjon:  

Oppsummert kan det sies at administrasjonen oppfatter opplegget med rådyrjakt på 
statsallmenningen som et bra og populært tilbud. Etter innspill fra jegere foreslås det i år to 
ulike alternativ som styret må vurdere. Fordelen med å ha det slik som tidligere er at 
ordningen er relativt kjent og forutsigbar for jegerne. Det er dessuten gode rutiner på 
administreringen. Et opplegg med avlysningsjakt som skissert vil gi flere en jaktmulighet, 
sannsynligvis økte inntekter. Men samtidig er det en risiko for de som planlegger sin jakt sent 
i sesongen, ved at jakten kan være avlyst når den tid kommer. En må dessuten forvente at et 
slikt opplegg vil øke fellingsprosenten, uten at lav fellingsprosent for rådyr er problematisk på 
statsallmenningen.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Rådyrjakt på statsallmenningen i Engerdal 2020 annonseres som tidligere år, og 
tildeling skjer etter søknad. Ved annonsering skal jegers plikter i forhold til 
jaktutøvelsen, så som avlagt storviltprøve, tilgang til godkjent ettersøkshund, betalt 
jegeravgift opplyses. På søknad skal jegernr oppgis. 
  

2. For bukkejakt i perioden 10 august til 24 september gjelder følgende.: 
a. Muligheten for jakt på rådyrbukk tildeles enkeltpersoner. I jaktsesongen 2020 

kan det felles inntil 13 rådyrbukker i bukkejaktperioden. Jakten skjer som en 
avlysningsjakt der jakten avsluttes når 13 bukker er skutt. Jeger plikter å holde 
seg oppdatert om gjenværende kvote via fjellstyrets hjemmeside. 

b. Alle søkere som oppfyller satte krav og bestemmelser kan delta. Før jaktkortet 
utstedes skal jeger dokumentere bestått storviltprøve, dokumentasjon på egen 
ettersøkshund alternativt avtale om tilgang til godkjent ettersøkshund innen 
rimelig tid. Hvis det melder seg mer en 40 søkere skal det trekkes med 
fordeling intill 60/40 mellom innen- og utenbygds jegere. Uttrukkede søkere 
som ikke viser pålagt dokumentasjon innen fastsatt frist erstattes med søkere 
fra reserveliste.   



  SAKSFRAMLEGG FJELLSTYREMØTE 09.06.20 

14 
 

c. Jeger som skyter bukk kan ikke delta videre i jakten. Jeger plikter umiddelbart 
å varsle fjellstyret ved felling av bukk. 

d. Pris for bukkejakta er i 2020 kr 450,-. Dersom bukk skytes betaler jeger kr 
450,- i tillegg.  

3. For ordinær rådyrjakt i perioden 2. oktober til 23 desember gjelder følgende: 
a. Jaktkort tildeles enkeltpersoner. Slik tildeling skjer når tilgang på egen eller 

avtalt leie av godkjent ettersøkshund blir skriftlig dokumentert. Jaktkort gir 
tillatelse til å felle 1 valgfritt dyr. Det tildeles inntil 50 jaktkort, hvorav inntil 
30 forbeholdes innenbygds jegere og 20 forbeholdes utenbygds boende jegere. 
Jaktkort teller som «kompiskort» i det øyeblikk felling av dyr skjer.  

b. Pris for ordinær rådyrjakt i 2020 settes til kr 900,-. Ved felling av killing 
tilbakebetaler Fjellstyret kr 500,- ved framvising av hode. 

c. Det er obligatorisk jaktrapportering. Denne gjøres digitalt senest 5 dager etter 
avsluttet jakt.  

d. I tillegg innføres det et kompiskort, som gir rett til å delta i jakt på annens 
tildelte dyr. Prisen for dette er kr 300,-. Kompiskort gir ikke rett til felling av 
eget dyr, men rett til å delta i jakt på og felling av annen jegers 
fellingstillatelse.  

Alternativt pkt 3:   

3. For ordinær rådyrjakt i perioden 2. oktober til 23 desember gjelder følgende: 
a. Jaktkort tildeles enkeltpersoner. Slik tildeling skjer når tilgang på egen eller 

avtalt leie av godkjent ettersøkshund blir skriftlig dokumentert. Jaktkort gir 
tillatelse til å felle 1 valgfritt dyr.  

b. Jakten foregår som avlysningsjakt på til sammen 45 dyr. Dette innebærer at 
jakten stoppes når 45 dyr er skutt. Jeger plikter å holde seg oppdatert på hvor 
mange dyr som er igjen av kvoten til enhver tid. Melding om skutt dyr gjøres 
umiddelbart til fjellstyret ihht instruks på jaktkortet.  

c. Ingen kort tildeles etter søknadsfristens tildelingsrunde.  
d. Kompiskort kan kjøpes kontinuerlig noe som gir rett til å delta i jakt på annens 

tildelte dyr. Prisen for dette er kr 300,-. Kompiskort gir ikke rett til felling av 
eget dyr, men rett til å delta i jakt på og felling av annen jegers 
fellingstillatelse.  

e. Ordinært jaktkort teller som «kompiskort» i det øyeblikk felling av dyr skjer.  
f. Pris for ordinær rådyrjakt i 2020 settes til kr 900,-. Ved felling av killing 

tilbakebetaler Fjellstyret kr 500,- ved framvising av hode. 
4. Daglig leder gis myndighet til å avgjøre praktiske spørsmål vedrørende rådyrjakta, 

utover det som er vedtatt over, fortløpende.  
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Sak 25.20 Ark 112 Saksbeh.: OOps. 
Økonomirapport 1. tertial 2020 og økonomiske konsekvenser av pågående pandemi 

 
Saksdokumenter vedlagt: 
 

- Regnskapsoversikt pr 30. april 2020.  
 
 
Bakgrunn. 
I ”Stillingsbeskrivelse for daglig leder (DL)”, vedtatt av fjellstyret i sak 03.13, fremgår det i 
pkt. 22 at ”(…) DL skal legge fram regnskapstall m/kommentar for 1. tertial innen 15. juni for 
styret, og 2. tertial innen 15. oktober.(…)”. Økonomirapport for 1. tertial 2018 legges herved 
frem til behandling. 
 
I forbindelse med årsregnskapet for 2019, ble det klart at fjellstyrets økonomirapportering 
gjennom året må forbedres. I sin redegjørelse ovenfor styret har daglig leder pekt på ulike 
grep som må gjøres for å bedre kunne se forbruket gjennom året. Fjellstyret hadde i sak 20.20 
en gjennomgang av fjellstyrets økonomi. Fjellstyret vedtok da følgende: 

1. Fjellstyret følger jevnlig den økonomiske situasjonen. Tertialrapport legges fram som 
forutsatt i fjellstyrets retningslinjer. Vurdering av Tertialregnskap gjøres opp mot 
periodisert budsjett. Dersom det ansees nødvendig gjøres det budsjettjustering etter 
hver tertial.   

2. Det legges det fram en halvårsrapport på fjellstyrets augustmøte. Denne inneholder 
foruten et halvårsregnskap også kommentarer og vurderinger fra ekstern fagperson.  

3. Dersom erfaringer fra 2020 tilsier det, avløses tertialrapportering med halvårsrapport 
fra og med virksomhetsåret 2021. 

4. Konsekvenser av pågående pandemi for fjellstyret legges fram som orienteringssak på 
hvert fjellstyremøte heretter.  

5. Fjellstyret har i oktober 2020 et eget arbeidsmøte der en går igjennom og evaluerer 
sin økonomi. En grundig evaluering og gjennomgang av forutsetninger må gjøres 
innen budsjettering for virksomhetsåret 2021.   

På bakgrunn av dette legges det nå fram et tertialregnskap pr 30. april satt opp mot periodisert 
budsjett. I tillegg gir oversikten mulighet til å sammenligne forbruket med foregående års 
forbruk på samme tidspunkt.  

 

Administrasjonens vurdering. 

Fjellstyrets virksomhet her mangfoldig, og det er et relativt stort regnskap. Både inntekter og 
utgifter fordeler seg ikke jevnt over året. Det er i tertialregnskapet gjort en periodisering av 
kjente utgifter pr måned. Dette for redusere usikkerheten i presenterte tall målt opp mot 
vedtatt budsjett, og for at det skal være lettere å se kostnadsutviklingen gjennom året. 

Regnskap pr 30. april vil allikevel ikke kunne gi svar på alle spørsmål. Det vil spesielt være 
usikkerhet knyttet til inntektene, og spesielt i år med de restriksjoner og konsekvenser 
pågående Korona-pandemi kan medføre.   
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Målt opp mot periodisert budsjett ser en følgende hovedtrekk (kun merforbruk over en viss 
størrelse er tatt med): 

- På avdeling 3 Administrasjon er det et merforbruk sammenlignet med byudsjett 
knyttet til kurs og til husleie. For konto 3-5950 som omhandler kurs, er allikevel 
forbruket under årsbudsjett og det er ikke planlagt noen større kurs- og 
konferansedeltagelse fra fjellstyrets side. For konto 3-6300 Husleie er kostnadene 
høyere enn budsjettert. På årsbasis vil dette derfor medføre et overforbruk utover de 
budsjetterte rammer.  

- På avdeling 4 Fiskeanslegget ser det bra ut pr. siste april. Det er merforbruk 
sammenlignet med budsjettet ppå konto 4-4025 Innkjøp av fiskefor, men innkjøpene 
gjøres ikke månedsvis så det er ventet at de budsjetterte rammer holder.  

- Det nevnes også at det er gjort en utskifting av en ventil på fiskeanlegget. Dette er en 
nødvendig men betydelig investering. Det må avklares med regnskapsfører om 
utgiften skal tas som en investering eller om den skal tas som en driftsutgift.  

- Videre skal en se over de kommunale avgiftene ved anlegget i forbindelse med en 
gjennomgang for hele organisasjonen.  

- På avdeling 5 Drift statsallmenning er det overforbruk på kostnader knyttet til 
snøskutere. Her vil det resten av året påløpe noe serviceutgifter, men ellers vil det ikke 
være større utgifter fram til årsskiftet fordi de vil ikke være i bruk. Kostnadene så 
langt er under årsbudsjett. Videre er en forholdsmessig stor del av kostnadene som 
bokføres på konto 5-6570 forbrukt. For vegen Snerta Elvbrua er forbruket høyere enn 
periodisert budsjett. Her er planlagte innsatser i sommerhalvåret skraping av veien 
samt noe salting. Det forventes derfor at utgifter over året havner som budsjettert. Det 
er snøbrøyting som utgjør den største utgiften knyttet til veien. Også for konto 5-7450 
Viltstellmidler er det forbrukt langt mer enn periodisert budsjett, men her fordeler 
heller ikke kostnadene seg jevnt gjennom året. I kommende tertial vil det være utgifter 
på denne kontoen kun i begrenset omfang.  

- For avdeling 9 Koier og buer er det gjort en regnskapsmessig tilføyelse sammenlignet 
med sist år ved at provisjon for salg gjennom Inatur nå føres på denne avdelingen, mot 
avdeling 5 tidligere. Det er derfor utgiftsført provisjon, men ikke budsjettert med slik. 
Dette representerer da et merforbruk satt opp mot periodisert budsjett, men totalt er det 
nedgang i omsetningen som følge av Koronapandemien.  

 

Forbruk av lønnsmidler er tatt for seg, da det har vært behov for å se nøyere på 
sammenhengen mellom budsjett og faktisk forbruk, jfr økonomisaker tidligere i vinter. 
Samtlet sett ser det slik ut: 

Budsjett 1. tertial: kr 1 107 000,-   
Forbruk pr 30. april:  kr 1 148 000,-  
Differanse:   kr      41 000,- 
 

Dette stemmer dårlig overens med de beregninger som er gjort i forbindelse med 
budsjettering, som viste at Driftsbudsjettet hadde en god margin ift budsjettert lønn. Dersom 
en tar med pensjonskostnader i beregningen, samt justerer for innleid ekstrahjelp i forbindelse 
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med tjenestesalg i vinter vil differansen nærme seg null. Spørsmålet blir allikevel hvorvidt det 
er lønnsdekning for sommervikar, noe som ansees påkrevd.  

Når det gjelder inntekter vil mange av disse ikke fordele seg jevnt over året, slik at det er ikke 
gjort noen sammenligning av disse mot periodisert budsjett.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak:  

Engerdal fjellstyre tar økonomirapport pr 1. tertial 2020 til etterretning.  
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Sak 26.20 Ark 364.1 Saksbeh.: OOps.  
Høring: Forlengelse av molo, mudring og uttak av stein ved brygge Nordre Båtstø  

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- E-post fra Statskog SF 07.05.20. 
 
 
Bakgrunn. 
Statskog SF ber om fjellstyrets uttalelse i forbindelse med søknad fra Båtstø Camping om 
forlenging av molo, mudring av bunn ved brygge samt uttak av stein for å muliggjøre 
adkomst for større båter.  

Fjellstyret avga i 2016 uttalelse om opprettelse av avtale vedr. allerede bygd bryggeanlegg på 
samme plass, se vedlegg. Den gang fikk fjellstyret henvendelsen noe sent til å uttale seg om 
selve tiltaket. Det er nå snakk om å utvide molo og legge til rette for at større båter enn i dag 
kan ta seg inn til brygga og legge til. Søker begrunner behovet ut fra et forretningsmessig 
perspektiv.  

Tiltaket berører arealer i vann og er et inngrep i et varig vernet vassdrag. Det er snakk om 
utbedring og utvidelse av allerede etablert anlegg i tilknytning til en lokal turistbedrift.  

Fjellstyret avgir uttalelse etter Fjellovens § 12 om grunndisponeringer. Fjellstyret skal ivareta 
og vurdere tiltaket i forhold til annen bruksrettsutøving. Videre skal prinsippa for naturvern 
veies inn.  

 

Administrasjonens vurdering. 

Fjellstyrets inntrykk er at det etter hvert har blitt flere større fritidsbåter på Femunden.  Dette 
medfører behov for bryggeadkomst som er djup nok. I tillegg krever større båter mer 
tilrettelegging i form av brygger og tilrettelagte utsettingsplasser. Søker ser et potensiale for 
sin virksomhet i å tilrettelegge for dette.  

I Elgå er det pr i dag relativt begrensede muligheter for å sette i større båter. Det er en 
«gjestehavn» nord for brygga der bl.a. Fæmund II har sine anløp. Dette anlegget eies og 
driftes av Femundsmarka Nasjonalparkhotell. Det er i plansammenheng tidligere pekt på 
behov for å etablere en båtutsettingsplass i Elgå. Dersom dette kan løses gjennom et privat 
initiativ vil det bedre mulighetene betraktelig. Det må i så fall være mulighet for parkering.  

Generelt vil slike anlegg bidra til at strandsonen brytes opp ift allmenn ferdsel. Det forutsettes 
derfor at tiltaket ikke sperrer allmennhetens ferdsel i altfor stor grad. Statskog vil opprette 
egen avtale for arealet, og fjellstyret kan gi innspill om forutsetninger, f.eks krav om 
allmennhetens adgang. Nå består for så vidt strandsonen på stedet av ganske stor sten, så det 
er heller ikke et område som benyttes mye ift turgåining på grunn av framkommeligheten. Det 
er finere turmuligheter sørover fra grenda langs Femund, bl.a. med tilrettelagt sti.   

Området er allerede tatt i bruk til omsøkt formål. Vurderingen i 2016 var at det fremst var 
eiendommen til søker som ble berørt av tiltaket. Det er ikke registrert at annen 
bruksrettsutøving vil berøres negativt av tiltaket.  
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I og med tiltaket berører vann vil det medføre at strandsonen brytes opp og det vil påvirke 
bunnfaunaen på stedet. Det er ikke kjennskap til spesielle arter som kan rammes svært 
negativt. En må også utgå fra at fjerning av stein og framtidig mudring skjer så skånsomt som 
mulig. Som søker skriver foregår det mudring fra tid til annen flere andre plasser også. 
Fjellstyret har bare vært borti en slik sak de siste 6 åra (Veltbuvika), så hvordan det egentlig 
stiller seg med godkjenning av slike tiltak er uklart.  

 

Administrasjonens forslag til uttalelse:  

Engerdal fjellstyre har for sin del ingen innvendinger til omsøkte tiltak med molo og 
bryggeanlegg ved Båtstø camping, og godkjenner at det opprettes avtale om området 
mellom søker og Statskog SF.  
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Sak 27.20 Ark 433.1 Saksbeh.: OOps 
Høring: Areal for akebakke og aktivitetsplass – Fjellheimen Leirskole. 

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- e-post med vedlegg fra Statskog SF, datert 07.05.20. 
 
 
Bakgrunn. 
Statskog SF ber om fjellstyrets uttalelse i forbindelse med at Fjellheimen leirskole ønsker å 
disponere et areal vest for «Hotell Dagros» ved Sølenstua for aktivitetsformål (akebakke 
m.m.). Det er det nedlagte grustaket som er aktuell plass. Fjellheimen disponerte sist vinter 
dette området til omsøkt formål midlertidig, men ønsker nå å gjøre bruken permanent og det 
er behov for å formalisere dette.  

Det utløser også spørsmål knyttet til motorferdsel i utmark. Det må antas at kjøring som ikke 
er direkte hjemlet i lov eller preparering av skiløyper som ikke er med i den kommunale 
skiløypeforskriften krever dispensasjon. Fjellstyret avgir sitt grunneiersamtykke når 
dispensasjon foreligger. Det skisseres også ønske om å overta den traseen som i dag benyttes 
til skuterløype dersom denne blir flyttet. Dette spørsmålet er uavklart i og med det ikke er 
fattet noe vedtak om endring av skuterløypa.  

Fjellstyret må derfor i denne omgang uttale seg om etablering av selve aktivitetsområdet og 
opprettelse av avtale for dette. Fjellstyret avgir uttalelse etter Fjellovens § 12 om 
grunndisponeringer. Fjellstyret skal ivareta og vurdere tiltaket i forhold til annen 
bruksrettsutøving. Videre skal prinsippa for naturvern veies inn.  

 

Administrasjonens vurdering. 

Søker har i søknaden redegjort for sitt ønske og fordelene med området til skolens bruk og 
behov.  

Det er ikke registrert noen konflikter eller ulemper med Fjellheimens bruk av området nå i 
vinter. Det er slik administrasjonen bedømmer det ingen interesser som blir påført vesentlig 
ulempe og det er vanskelig å se at vinterbruk som skissert vil skade nåværende og framtidig 
bruksrettsutøving vesentlig. 

Administrasjonen råder derfor fjellstyret til å stille seg positive til tiltaket og at det opprettes 
avtale med Statskog SF om bruk av området.  

Partene må sannsynligvis se på saken nærmere når forholdet knyttet til trasevalg for 
snøskuterløypa er endelig avgjort.  

 

Administrasjonens forslag til uttalelse:  

Engerdal fjellstyre har for sin del ingen innvendinger til at Fjellheimen leriskole 
disponerer omsøkt areal for akebakke og aktivitetsplass, og gjør skriftlig avtale med 
Statskog SF om dette.  
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Sak 28.20 Ark 012.1  
Høring: tillatelse til brenning av halm – Sjekkpunkt Drevsjø.   

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- E-post med vedlegg fra Statskog SF datert 16/3-20 
 
 
Bakgrunn. 
Statskog SF ber om fjellstyrets uttalelse i sak der Sjekkpunkt Drevsjø søker om å få brenne 
halm i nedlagt søppelplass på Drevsjø. Det ble gitt en midlertidig tillatelse fra grunneier i 
vinter, med bakgrunn i Sjekkpunktets behov for å kvitte seg med halm etter Femundløpet. 

Engerdal kommune vurderte saken i februar i år som et lovlig tiltak ihht Forurensingsloven. I 
og med det er snakk om å brenne på statsallmenningen ber søker om grunneiers godkjenning.  

Tiltaket vurderes som en grunndisponering ihht Fjellovens §12, og gjellstyret må avgi 
uttalelse om eventuelle konsekvenser for bruksrettsutøving, naturverdier og friluftslivet.  

  

Administrasjonens vurdering. 

Det er ryddig at Sjekkpunktet søker en godkjenning hos grunneier for tiltaket. Både 
kommunen og grunneier var positive til at oppsamlet halm ble brent på omsøkt plass nå i 
vinter. For grunneier er det viktig at bruken av den nedlagte søppelplassen er regulert, slik at 
det ikke skjer bruk som er i strid med gjeldende regler.  

Administrasjonen vurderer at tiltaket tiltaket kan gi noe lokal forurensing i form av røyk som 
kan være plagsomt for folk med luftveisproblemer. Plassen ligger imidlertid flere hundre 
meter fra nærmste bolighus, og en må forvente at det er kun ved spesielle vind og værforhold 
at det vil medføre ulempe. En må også ta i betraktning at brenningen antakelig vil skje over et 
relativt kort tidsrom, slik at det er ikke snakk om en vedvarende problemstilling. Likeledes 
kan det skje en viss avrenning etter brenning, men plassen er tidligere benyttet som 
søppelfylling og en må anta at avrenningsproblematikken er hensyntatt når fyllingen er 
avsluttet.  

For annen bruksrettsutøving er det vanskelig å se at tiltaket medfører vesentlig ulempe. For 
friluftslivets del vil tiltaket virke på samme måte som for beboere i nabolaget og andre som 
ferdes og oppholder seg i nærheten. Eventuell ulempe vil være tidsbegrenset. Lokaliteten tatt i 
betraktning er det heller ikke viktige naturverdier som vurderes å bli skadelidende.  

Administrasjonen råder fjellstyret til å stille seg positive til tiltaket og at det opprettes en 
avtale om at Sjekkpunkt Drevsjø kan brenne halm som omsøkt fram til og med 2023.  

 

Administrasjonens forslag til uttalelse:  

Engerdal fjellstyre har for sin del ingen innvendinger til at Sjekkpunkt Drevsjø kan 
deponere og brenne halm på Drevsjømoen som omsøkt.  
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Sak 29.20 Ark 433.1 Saksbeh.: OOps 
Høring: Klopping av sti – Daniel Mortenssons vinterboplass. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- E-post med vedlegg fra Statskog SF, datert 27.04.20 

 
 
Bakgrunn. 
På bakgrunn av at Engerdal kommune ber om grunneiers tillatelse til klopping av deler av 
stien fra Fylkesveien og opp til Daniel Mortenssons vinbterboplass, ønsker Statskog SF 
uttalelse fra Engerdal fjellstyre og Svahken Sijte. 

Tiltaket vurderes som en grunndisponering ihht Fjellovens §12, og gjellstyret må avgi 
uttalelse om eventuelle konsekvenser for bruksrettsutøving, naturverdier og friluftslivet.  

 

Administrasjonens vurdering. 

Anlegget Daniel Mortenssons vinterboplass ble oppført for noen år tilbake, og fungerer som 
en visningsarena for den samiske historie og kultur i Engerdal. Plassen brukes til ulike 
arrangement, for det meste sommerstid.  

Fjellstyret har tidligere stilt seg positive til oppføring av anlegget, og ga økonomisk støtte til 
gamme-prosjekte i sak 81.16. Videre har fjellstyret støttet arrangementet «Tråente 2017», der 
deler av arrangementet i Engerdal var lagt til denne plassen, økonomisk (sak 27.17). 

Søknaden omfatter klopping av eksisterende sti der den går over bøt mark og myr. I og med 
det er en del trafikk til plassen vil det være en viss terrengslitasje. Klopping vil bedre 
tilgjengelighet, motvirke terrengslitasje og samtidig bidra til kanalisering av ferdsel noe som 
kan være hensiktsmessig i og med det også er fredete kulturminner i området. 

Det er nok reinbeite som er den sterkeste interessen i området. Det er ikke utenkelig at rein til 
en viss grad påvirkes av slik klopping, men det er fremst ferdselen i området som har 
innvirkning. Gjennom at ferdselen blir mer styrt vil slitasjen på øvrig vegetasjon og 
beiteplanter i området bli mindre. Svahken Sijte er også bedt om å uttale seg i saken, så en må 
gå ut fra at de reindriftsfaglige vurderinger til tiltaket kommer fram i deres uttalelse.  

For friluftslivet og vegetasjonen må tiltaket vurderes som positivet da det bedrer 
tilgjengelighet og bidrar til redusert terrengslitasje.  

Fjellstyret har i tidligere saker som omhandler klopping stilt seg positive til slike tiltak. 
Administrasjonen kan ikke se at det er interesser som påføres vesentlig ulempe, og det er 
heller ikke en veldig omfattende klopping. Fjellstyret rådes derfor til å stille seg positive til 
tiltaket.  

 Administrasjonens forslag til uttalelse:  

Engerdal fjellstyre har for sin del ingen invendinger til at stien fra fylkesveien og opp 
til Daniel mortenssons vinterboplass kloppes som omsøkt.  
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Sak 30.20 Ark 611 Saksbeh.: OOps. 
Søknad om bruk av terreng til hundetrening. 

 
Saksdokumenter vedlagt: 
Søknad fra Norsk Schæferhundklubb, datert 25.05.20. 
 
 
Bakgrunn. 
Norsk Schæferhundklub søker Fjellstyret om tillatelse til bruk av terreng til kurs for 
brukshunder. Det er tidligere år gitt tillatelse til søker for denne bruken administrativt, siden 
søknad ofte er innkommet slik at det ikke har vært mulig å behandle den i styret. 

Arrangementet er planlagt i uke 26, og det søkes om tillatelse til å bruke arealet hele den uka. 
Som søker skriver er det usikkert om det vil bli benyttet men en ønsker å ha muligheten for 
sikkerhets skyld. Det er ikke alle år tidligere heller at arealet er blitt benyttet. Det er heller 
ikke snakk om trening av løse hunder, men hundene holdes i bånd. Hundene gjør søk og 
sporing i terrenget. Dette gjør at det ikke er behov for dispensasjon fra 
båndtvangsbestemmelsene.  

Fjellstyret vurderer søknaden etter Lov om hundehold (Hundeloven) §8: 

Jakthundtrening, jakthundprøver og dressur kan bare foregå med samtykke av 
grunneieren eller den som har en allmenn bruksrett til eiendommen. For 
statsallmenningene gis samtykke av fjellstyret. 

For bruk av hund under jakt og fangst mv. gjelder også viltloven § 23, jf. § 26, og 
reindriftsloven § 65. 

 

Administrasjonens vurdering. 

Statsallmenningen i Engerdal er populær for trening av både jakthunder og brukshunder. 
Sommerstid er dressurområdet på Sølenstua vel besøkt, i tillegg så er det gitt tillatelse til 
spesifikke arrangementer som «the Challenge». Store arealer, åpne skoger og mulighet for 
samlings- og overnattingssteder for «hundefolk», gjør området attraktivt. Og etterspørselen 
etter områder for hundetrening er stor i denne delen av landet. I tillegg er også trening av 
jakthunder populært. Slik trening foregår etter båndtvangen er opphevet 21. august og 
fjellstyret administrerer dette gjennom bestemmelser og salg av treningskort.   

Administrasjonen har tidligere vurdert søknaden fra Norsk Schæferhundklub som kurant, i og 
med det er snakk om et begrenset areal i en kort periode. Inntrykket er også at ved bruk av det 
aktuelle området er det et begrenset antall hunder som slipper til. Det er allikevel satt noen 
betingelser, noe fjellstyret kan gjøre ved samtykke.   

I forhold til den aktuelle søknaden er det ikke registrert konflikter tidligere. Området benyttes 
noe av turgåere og fiskere (på vei ned til Galthuet). Det er en privat hytte ned mot elva som 
brukes noe. Uansett vil søker ikke ha noen eksklusiv rett til bruk av området, men må 
forholde seg til annen ferdsel og bruk av området. Fjellstyret rådes derfor til å stille seg 
positive til søknaden 
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Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Engerdal fjellstyre gir Norsk Schæferhund Klub tilltelse etter Hundelovens §8 til å 
bruke området langs stien ned til Galthuet, mellom Sølenstua dressurområde og 
Galtsjøens Naturreservat, for kursvirksomhet i uke 26 2020. 

2. I etterkant av arrangementet rapporteres det til fjellstyret om bruken av området og 
hvor mange hunder som har benyttet terrenget.  

3. Avgiften settes til kr. 100,- pr hund pr prøvetilfelle.  
4. Samtlige merkebånd o.l. fjernes umiddelbart etter at bruken er avsluttet. 
5. Det skal tas hensyn til og etableres en positiv kommunikasjon ovenfor andre brukere 

og besøkere i området.  
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Sak 31.20 Ark 211 Saksbeh.: OOps 
Søknad om hjemmekontor 

 
Saksdokumenter vedlagt:  
Vedleggene i saken er Unndratt offentlighet: 

- Søknad fra Merete Trangsrud, datert 11.05.20.  
- Notat fra daglig leder, datert 02.06.20. 

 
 
Bakgrunn. 
Merete Trangsrud søker om hjemmekontor. Det vises til søknaden for utfyllende 
opplysninger, samt notat fra daglig leder. 
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Sak 32.20 Ark 351 Saksbeh.: OOps 
Høring: bruk av areal for riggområde Elvbrua. 

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- E-post med vedlegg fra Statskog SF datert 29.05.20. 
 
 
Bakgrunn. 
Statskog SF ber om fjellstyrets uttalelse i forbindelse med etablering av riggområde ved 
Elvbrua. BMO Entreprenør har avtale om utbedring av eksisterende bru og har behov for å 
etablere et riggområde i tilknytning til brua.  

Arbeidet er berammet til perioden 3. august til 1 oktober. I denne perioden vil brua være 
stengt for biltrafikk, helt eller delvis. Fotgjengere kan imidlertid passere på en provisorisk 
oppsatt gangbru.  

Tiltaket vurderes som en grunndisponering ihht Fjellovens §12, og gjellstyret må avgi 
uttalelse om eventuelle konsekvenser for bruksrettsutøving, naturverdier og friluftslivet.  

 

Administrasjonens vurdering. 

Området det er snakk om er delvis opparbeidet avkjøringer og parkeringslommer i dag. Men 
det er også behov for å ta i bruk arealer utenfor disse. Parkeringen rett øst for brua disponeres 
for øvrig av Vegvesenet.  

Det er forskjellige synspunkter på tiltaket i den forstand at de fleste er sikkert glad for at brua 
oppgraderes og forbedres, men at den blir stengt i perioder er beklagelig for folk som har 
behov for å ferdes veien i arbeidsøyemed og for turistnæringen.  

Området er populært for fiskere og padlere, og tiltaket vil selvfølgelig påvirke adkomsten. 
Elgjaktlaget i Kastflolia vil også få redusert tilgang til deler av terrenget, uten at det er kjent i 
detalj.  

Uansett hva en måtte mene om brustengning eller ikke, skal tiltaket gjennomføres, og 
forhåpentligvis vil det resultere i en bedre bru etter at jobben er gjort. Det er i grunn heller 
ikke i fjellstyrets interesse å stille seg negative til søknaden, da det er andre momenter i 
prosjektet som er gjenstand for kritikk.  

   

Administrasjonens forslag til vedtak/uttalelse:  

Engerdal fjellstyre har for sin del ingen innvendinger mot at omsøkte områder brukes 
til riggplass for byggearbeider på Elvbrua. Fjellstyret forutsetter at området ryddes og 
iordningstilles etter bruk, at det ikke medfører ulempe for vassdraget og at det tas 
hensyn til allmennheten og annen bruk av statsallmenningen når anleggsarbeidet 
pågår.  
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Sak 33.20 Ark 433  
Regulering motorisert fricamping i Engerdal 

 

Saken ettersendes. 


